

as Super Terram quae

Internationale Konferenz

18.-19. Januar 2016

Lorenzo Chiesa (Genua)
Marcus Coelen (München)
Felix Ensslin, c.p. (Stuttgart)
Oliver Feltham (Paris)
Dominik Finkelde (München)
Gernot Kamecke (Berlin)
Clemens Porschlegel (München)
Nina Power (London)
Michael Reder (München)
Rado Riha (Ljubljana)
Frank Ruda (Frankfurt/M.)
Arno Schubbach (Basel)
Yannis Stavrakakis (Thessalon.)
Samo Tomšič (Berlin/Ljubljana)
Alberto Toscano (London)
Jan Völker (Berlin)
(Anmeldung: badiou.konferenz@hfph.de)

Public Lecture:

ALAIN BADIOU

18. Januar 19h30

HOCHSCHULE FÜR PHILOSOPHIE
Kaulbachstr. 31a, München



Badiou
und der Staat
Badiou
and the State



Hochschule für
Philosophie
München



Abstract (Engl.)

Badiou's philosophy has received much acclaim for the rigorous and systematic unfolding of his theory. But the French philosopher has even received more critique because of his radicalism. Is Badiou's oeuvre not undermining the value of political representation *via* the state? What is left of the state in Badiou's thought if political and universal "events" by definition bear validity through their illegitimacy while the state is only representing legality? Badiou's political philosophy seems too radical for being taken seriously in practical philosophy and legal theory. Does Badiou condemn the state in general? What is its normative value compared with an event? What role does the state play in Badiou's own adherence to Marxism and / or Maoism? How can his philosophy be compared to theories of the state in classical political and practical philosophy? What is the relation of his thought compared to fellow philosophers of his generation, like Deleuze, Lefort, Legendre, Negri, Rancière or Žižek? The conference "Badiou and the State" is dedicated to these questions that Badiou's philosophy provokes.

Abstract (dt.)

Die Konferenz widmet sich der Verhältnisbestimmung von Badiou's Philosophie zum Staatsverständnis. Lehnt Badiou generell den Staat ab? Staat wird hier verstanden im weiten Sinne als eine Form politischer Repräsentation. Welchen Rechtsstatus spricht

Badiou und der Staat *Badiou and the State*

Internationale Konferenz
Hochschule für Philosophie
München
18. – 19. Januar 2016

er ihm zu, wenn er doch als politische Repräsentationsform Bedingung politischer Ereignisse ist, die im Zentrum von Badiou's Philosophie als singulär-universelle Brüche innerhalb der politischen Doxa im eigentlichen Sinne moralisch sind? Welche Bedeutung spielt der Staat innerhalb Badiou's eigener Empfänglichkeit für Marxismus und / oder Maoismus? In welchem Verhältnis steht sein Werk zur Tradition philosophischer Staatstheorien (z.B. derjenigen Hegels) und wie zum Staats- und Politikverständnis seiner Kollegen und Mitstreiter wie Deleuze, Lefort, Legendre, Milner, Negri, Rancière und Žižek? Im Kontext dieser Fragen und Anfragen soll das Thema der Konferenz „Badiou und der Staat“ erörtert werden.

Public lecture Alain Badiou

18. Januar 2016, 19h30

Invited Speakers Referentinnen / Referenten

Lorenzo Chiesa
Genova School of Humanities

Marcus Coelen
LMU-München

Felix Ensslin
Akad. d. Künste Stuttgart (conf. pend)

Oliver Feltham
The American University of Paris

Dominik Finkelde
Hochschule für Philosophie - München

Gernot Kamecke
HU-Berlin

Clemens Pornschlegel
LMU-München

Nina Power
University of Roehampton

Michael Reder
Hochschule für Philosophie - München

Rado Riha
Universität Ljubljana

Frank Ruda
Goethe Universität – Frankfurt a.M.

Arno Schubbach
Universität Basel

Yannis Stavrakakis
Aristotle University Thessaloniki

Alberto Toscano
Goldsmith University of London

Jan Völker
FU-Berlin

Konferenzgebühr / Registration Fee:
80 € pro Person
20 € für Studierende
(Studierende der HfPh bezahlen keine Gebühr)

Anmeldung bis zum 15. Januar 2016:
badiou.konferenz@hfph.de



Kontakt:
Hochschule für
Philosophie
München
dominik.finkelde@hfph.de
Hochschule für Philosophie
| Munich School of Philosophy
Kaulbachstr. 31a, 80539 München